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 Protokół z obrad 

XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo odbytej w dniu  

28 grudnia 2021 roku o godzinie 12.00 w sali OSP w Miedzichowie. 

 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz 

Kolecki, który powitał wszystkich zaproszonych gości, sołtysów oraz radnych w/g listy 

obecności  (listy stanowią załącznik do protokołu, lista obecności wygenerowana z systemu 

DSSS Vote stanowi załącznik nr 1 i 2. Na ogólną liczbę 15 radnych na sesji obecnych było 

10 radnych, wobec czego Rada może podejmować prawomocne uchwały.  

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przez Radę przyjęty jednogłośnie 8 głosami „za” bez 

odczytania (załącznik nr 3).  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe (otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie 

protokołu z obrad poprzedniej sesji). 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania uchwał 

rady. 

4. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii 

Rozwoju Sołectwa Lewiczynek w Gminie Miedzichowo na lata 2021-2026. 

5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w 

Bolewicku. 

6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miedzichowo. 

7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zwolnienia Gminnego Zakładu 

Komunalnego ul. Polna 1 w Bolewicach z obowiązku wpłaty do budżetu gminy 

nadwyżki środków obrotowych. 

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miedzichowo. 

9.  Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Miedzichowo na 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2021. 

11. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

12. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwały budżetowej na 2022 

rok. 

• Przedstawienie projektu uchwały. 

• Przedstawienie opinii RIO. 

• Przedstawienie opinii Komisji. 
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• Dyskusja. 

• Głosowanie. 

13. Bieżące sprawy Rady. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Zakończenie. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Radnych ma inne propozycje, jeżeli chodzi o 

proponowany na dzisiaj porządek obrad. 

Ze względu na brak propozycji, poinformował, że Wójt Gminy Stanisław Piechota złożył 

wniosek o dodanie do porządku obrad trzech projektów uchwał, tj.: 

 

1.  Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Bolewice do Programu „Wielkopolska 

Odnowa  Wsi 2020+”. 

 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/255/2021 Rady Gminy 

Miedzichowo z dnia 8  grudnia 2021 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/135/2020 Rady Gminy 

Miedzichowo z dnia 23 września  2020 roku w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Miedzichowo. 

 

 

W związkiem z brakiem uwag do zmian w porządku obrad przystąpiono do głosowania, w 

wyniku którego nowy porządek obrad został przyjęty 8 głosami „za” – załącznik nr 4. 

 

 

Następnie Przewodniczący przeszedł do realizacji porządku obrad po zmianach, 

poinformował również że w związku z powyższym porządek obrad od punktu 1 do 7 

pozostaje bez zmian, natomiast punkty od 8-16 będą miały numerację o jeden punkt większą. 

 

 

Ad.2 porządku obrad: Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tadeusz Kolecki: poinformował, że do biura rady nie wpłynęła 

żadna interpelacja ani zapytanie, spytał czy ktoś na sesji chce złożyć takową. Z uwagi na ich 

brak przystąpił do realizacji punktu następnego. 

 

Ad. 3 porządku obrad: Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z 

wykonywania uchwał rady. 

Przewodniczący poprosił Wójta Gminy Miedzichowo Pana Stanisława Piechotę o 

przedstawienie informacji. 
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Wójt powyższe informacje przedstawił w formie multimedialnej, natomiast forma papierowa 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie przyjęcia Sołeckiej 

Strategii Rozwoju Sołectwa Lewiczynek w Gminie Miedzichowo na lata 2021-2026. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Inspektor ds. pozyskiwania funduszy unijnych Alinę 

Frańską. 

 

Uchwałą Rady gminy Miedzichowo i zebraniem wiejskim Sołectwo Lewiczynek w 2020 roku 

przystąpiło do programu Wielkopolska Odnowa Wsi. Celem programu jest aktywizacja 

społeczności lokalnych dla pracy na rzecz swoich miejscowości. Utworzona na tym zebraniu 

grupa odnowy wsi podjęła działania do opracowania sołeckiej strategii w tym roku. Od 

września rozpoczęła warsztaty szkoleniowe, na których to został opracowany dokument pod 

nazwą Sołecka Strategia Rozwoju Sołectwa Lewiczynek w gminie Miedzichowo na lata 

2021-2026. Sołecka strategia rozwoju zawiera przede wszystkim analizę SWOT, analizę 

potencjału rozwoju wsi, plan i program odnowy wsi, program krótkoterminowy i 

długoterminowy rozwoju miejscowości. Strategia została na zebraniu wiejskim przyjęta do 

realizacji oraz poddana też konsultacjom, nie wpłynęły żadne uwagi. 

 
Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały i poprosił o opinię 

komisji. 

 

Radny K. Kowalczyk powiedział, że wszystkie projekty uchwał przedstawione na 

posiedzeniu komisji w dniu 23 grudnia 2021 r. zostały zaopiniowane pozytywnie. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/260/2021 – załącznik nr 5. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w 

Bolewicku. 

 

Przewodniczący również poprosił o komentarz Głównego Księgowego GZOS Mateusza 

Banacha. 

 

Jest to uchwała na temat opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym w Bolewicku. Jak Państwo wiecie, wszystkie media, różne inne opłaty 

wzrastają, dlatego chcemy podjąć decyzję o podniesieniu opłat za korzystanie z tych miejsc. 

W tej chwili stawki są zróżnicowane w zależności od tego, kto wynajmuje, czy dzieci czy 

dorośli, czy zorganizowane grupy. Tak czy inaczej chcielibyśmy tutaj zaproponować i 

podnieść stawki o 30%, czyli w tej chwili taka średnia stawka powiedzmy za osobę dorosłą to 

byłoby 20 zł za dobę. Materiały Państwo Radni otrzymali, także są tam wszystkie stawki, 

jakie będą funkcjonować, jeżeli podejmiemy oczywiście tą uchwałę. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

Radny K. Kowalczyk -  czy jeżeli chodzi o młodzież szkolną czy harcerze chcieliby 

wypoczywać, noclegować na tamtym terenie czy jest przewidziana jakaś ulga? No bo 20 zł, to 
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w tej chwili młodzież chciałaby na przykład do Bolewicka na biwak, to wydaje mi się, no to 

nie jest dużo, ale no ciężko będzie wtedy organizować. 

 

M. Banach - ceny są zróżnicowane dla młodzieży szkolnej, dla osób, które posiadają znaki 

towarzystwa schronisk, dla dorosłych, dla grup zorganizowanych, dlatego te ceny są 

zróżnicowane. Dla dzieci jest taniej, osoby dorosłe płacą więcej. Stawki są załączone do 

załącznika pod uchwałą. 

 

Radny R. Stasiak – uważa, że stawka 20 zł to są groszowe sprawy. 

 

W związkiem z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego 

uchwała została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/261/2021 – 

załącznik nr 6. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miedzichowo. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Kierownik RIOŚ Bogusławę Wajman. 

 

Dzisiejsza uchwała jest zakończeniem całego procesu planistycznego związanego z tą 

konkretną działką w miejscowości Prądówka. Pierwsza uchwała wywołująca przystąpienie do 

sporządzenia zmiany studium była w dwa tysiące dwudziestym roku w maju, więc to chwilę 

trwało. Także jest to uchwała, która umożliwia nam przyjęcie kolejnej uchwały mówiącej o 

planie miejscowym dla tego terenu. Chodzi o to, aby dopuścić tam możliwość realizacji 

inwestycji związanych z usługami. Jest to działka dość spora, właściciel planuje tam 

wybudowanie domu seniora, domu opieki i dlatego tutaj aby w ogóle to było możliwe, 

konieczne jest dokonanie zmiany studium wprowadzającego konkretne zapisy dotyczące tej 

inwestycji, jak też późniejszego opracowania planu miejscowego, który tak de facto już dziś 

jest stopniu też zaawansowanym. Więc sfinalizowanie planu miejscowego planowane jest 

gdzieś w początkach przyszłego roku. 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/262/2021 – załącznik nr 7. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zwolnienia Gminnego 

Zakładu Komunalnego ul. Polna 1 w Bolewicach z obowiązku wpłaty do budżetu gminy 

nadwyżki środków obrotowych. 

 

Przewodniczący poinformował, że jest to projekt standardowej uchwały, którą corocznie 

podejmujemy. Chodzi o to, żeby to, co zostało na koncie Gminnego Zakładu Komunalnego 

nie przechodziło do budżetu gminy tylko nadal istniało w budżecie zakładu. 

 

Zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/263/2021 – załącznik nr 8. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zgłoszenia sołectwa 

Bolewice do Programu „Wielkopolska Odnowa  Wsi 2020+”. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Inspektor ds. pozyskiwania funduszy unijnych Alinę 

Frańską. 

 

Program Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+ jest programem realizowanym przez Samorząd 

Województwa Wielkopolskiego, finansowany ze środków budżetu województwa 

wielkopolskiego. Celem tego programu jest wsparcie oddolnych inicjatyw wiejskich, poprawa 

jakości życia na wsi, zachowania dziedzictwa kulturowego. Do programu mogą przystąpić 

sołectwa z terenu całej Wielkopolski, uczestnictwo sołectwa w programie wymaga 

utworzenia grupy odnowy wsi w składzie minimum pięciu osób, podjęcia uchwały zebrania 

wiejskiego o wyrażeniu zgody sołectwa do przystąpienia do programu oraz podjęcia uchwały 

rady gminy o zgłoszeniu sołectwa do programu. Takie warunki spełniło sołectwo Bolewice. 
 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/264/2021 – załącznik nr 9. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXVII/255/2021 Rady Gminy Miedzichowo z dnia 8  grudnia 2021 roku w sprawie 

wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Kierownik RIOŚ Bogusławę Wajman. 

 

Obie te uchwały, czyli ta dotycząca zmiany wzoru deklaracji, jak i ta mówiąca o zmianie 

metody i kwoty opłaty za odpady, dotyczy tylko i wyłącznie sytuacji domków letniskowych 

czy innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe. 

Nowelizacja ustawy wprowadziła troszkę inną regulację w stosunku do tych nieruchomości, 

do tych właścicieli, konkretnie chodzi o to, że do tej pory nie było zróżnicowania sytuacji, 

kiedy na przykład na danej nieruchomości było kilka domków letniskowych. Opłata w tym 

momencie była jedna teraz ustawa wprowadziła zmianę polegającą na tym, że właściciel 

będzie płacił daną stawkę, czyli u nas jest to też 169 złotych za każdy domek, który posiada 

na danej nieruchomości. Więc te zmiany podyktowane są stricte zmianami ustawowymi, czyli 

modyfikujemy zapisy dotyczące tej wysokości opłaty, gdzie wprowadzamy tam odpłatność za 

każdy domek, w związku z czym musimy też dostosować do tego wariantu naszą deklarację. 

Także to jest jedyna zmiana, która tutaj jest wprowadzona tymi uchwałami. 
 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod  Nr XXVIII/265/2021 – załącznik nr 

10. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały Nr 

XV/135/2020 Rady Gminy Miedzichowo z dnia 23 września  2020 roku w sprawie 

ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Miedzichowo. 
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W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod  Nr XXVIII/266/2021 – załącznik nr 

11. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 

Jeżeli chodzi o zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczącej roku 2021 dokonujemy 

zmniejszenia po stronie wydatków kwoty 560.000,00 złotych, są to środki niewykorzystane 

na realizację zadania wodociąg Grudna - Lewiczynek. W wyniku wprowadzonych zmian 

dokonano zmniejszenia wydatków o kwotę 560.000,00 złotych, wydatki po zmianie stanowić 

będą kwotę w budżecie 29.951.893,89 złotych. Nie uległy zmianie wydatki bieżące, które 

stanowią kwotę 23.692.181,51 złotych, jak już wspomniałam zmniejszono wydatki 

majątkowe o kwotę 560.000,00 złotych i w budżecie stanowią kwotę 6.259.412,38 złotych. W 

wyniku wprowadzonych zmian uległ zmniejszeniu też deficyt o tą kwotę, który stanowi w 

budżecie kwotę 1.921.732,65 złotych, który planujemy sfinansować przychodami jednostek z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku w kwocie 935.073,00 złotych, wolnych 

środków to kwota 786.659,65 złotych i nadwyżką z lat ubiegłych to kwota 200.000,00 

złotych. Tak się przedstawia zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej na rok 2021. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/267/2021 – załącznik nr 

12. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Miedzichowo na 2021 rok. 
 

Przewodniczący również poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 

Ogólnie tylko dokonujemy zmian po stronie wydatków zmniejszając kwotę 560.000,00 

złotych, jest to zmniejszenie z tytułu zmniejszonych wydatków na sieć wodociągową Grudna-

Lewiczynek, oraz dokonano przeniesienia w ramach działów wydatków bieżących, które nie 

spowodowały zmiany wyniku finansowego, to są oszczędności w dziale 801 przeznaczono na 

większe wydatki związane z opłatą dzieci w rodzinach zastępczych oraz na stypendia. Tak się 

przedstawia zmiana budżetu na rok 2021. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXVIII/268/2021 – załącznik nr 

13. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego 2021. 
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Przewodniczący również poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 

Zgodnie z ustawą o finansach i publicznych, jeżeli jest zawarta umowa na realizację danego 

zadania, które nie zostanie do końca danego roku budżetowego wykonane Rada ma 

możliwość ustalenia tych wydatków z realizacją do końca czerwca przyszłego roku do 

zrealizowania. Podstawą ujęcia takich wydatków jest zawarcie umowy przed podjęciem sesji 

dokonującej uchwalenia budżetu. Jak Państwu powiedziałam już na komisjach planowane 

wydatki niewygasające, to są wydatki na opracowanie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działek w Bolewicach, to są działki 1339/10,1339/12 i 1339/14 w 

kwocie 8.500,00 złotych, jest to związane z przedłużającymi się pracami związanymi z 

ustaleniami wszystkich podmiotów biorących udział w danych procedurach realizacji danej 

umowy. Następnym takim zadaniem jest opracowanie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części wsi Prądówka dla działki nr 130/2 to jest kwota 7.000,00 złotych i 

opracowanie studium też dla działki w Prądówce to kwota 4.000,00 złotych. Następnym 

zadaniem, które jest niezrealizowane w roku 2021 to jest opracowanie gminnej ewidencji 

zabytków oraz gminnego programu opieki nad zabytkami dla gminy Miedzichowo na lata 

2022-2025 i jest to kwota 13.100,00 złotych, to są wydatki określone tak zwanymi wydatkami 

bieżącymi ogólnie kwota 32.600,00 złotych, natomiast niezrealizowane wydatki majątkowe to 

jest projekt aplikacji mobilnych szlaków turystycznych w gminie Miedzichowo, to jest kwota 

ogólnie 120.000,00 złotych na to gmina otrzymała środki z województwa wielkopolskiego w 

ramach dofinansowania, z uwagi na późne podpisanie umowy oraz procedury przetargowe 

należy dokonać wykazanie tego wydatku niezrealizowanego w roku 2021. Następnym 

wydatkiem to jest przebudowa świetlicy wiejskiej w Bolewicach i tutaj jest zmiana w 

pierwszym projekcie była to kwota 246.100,00 złotych, proponuję dokonać autopoprawki z 

uwagi na podpisanie wczoraj umowy, to jest kwota 213.129,00 złotych.  

 
Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

Radny R. Stasiak - czy te kwoty, które Pani przeczytała, to dotyczą już wykonanych prac, czy 

mówimy również o tym, co będzie w środku robione tego Domu Kultury? 

 

Skarbnik – ta umowa opiewa na to, co będzie w środku. 

 

Przewodniczący zaproponował, ażeby autopoprawkę do projektu uchwały, który przedstawiła 

Pani Skarbnik przegłosować metodą tradycyjną, tj. poprzez podniesienie ręki. 

 

Przewodniczący poinformował, że autopoprawka została przyjęta 9 głosami „za” przy 1 

głosie „wstrzymuje się”. 

 

W związkiem z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania projektu uchwały z 

przyjętą autopoprawką, w wyniku którego uchwała została podjęta 10 głosami „za” i 

zarejestrowana pod Nr XXVIII/269/2021 – załącznik nr 14. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

 

Przewodniczący również poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 

Z uwagi na to, że Państwo podjęli uchwałę w sprawie zmniejszonych wydatków w roku 2021 

na realizację zadania, jakim jest wybudowanie sieci wodociągowej Grudna-Lewiczynek, żeby 
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móc przekazać tą dotację niewydatkowanych środków w roku 2022 dla Gminnego Zakładu 

Komunalnego w formie dotacji proponujemy tutaj zwiększenie wydatków majątkowych o 

kwotę 560.000,00 złotych w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz dokonano zwiększenia 

środków, jak już Państwu mówiłam na oświetlenie uliczne - konserwacja, modernizacja, 

podpisaliśmy umowę z Eneą na realizację zadania na okres pięciu lat, będzie to też zadanie 

wprowadzone autopoprawką do załącznika nr 2 przedsięwzięcia i będzie drugim zadaniem 

wprowadzonym też w Wieloletniej Prognozie Finansowej roku 2022 jakim jest opracowanie 

programu rewitalizacji kwota 12.300,00 złotych, jest ujęta w roku 2022 a pozostała kwota 

34.600,00 złotych będzie w 2023 roku. 

W wyniku wprowadzonych autopoprawek należało dokonać w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej zaplanowane wydatki majątkowe, zwiększając o tą kwotę 560.000,00 złotych i 

jak Państwu wspomniałam po stronie wydatków kwotę 93.600,00 złotych trzeba dokonać w 

wydatkach bieżących. Taka jest propozycja zmiany do autopoprawki do wieloletniej 

prognozy, którą Państwo otrzymali w terminie w miesiącu listopad. 

 

 

Przewodniczący zaproponował, ażeby autopoprawkę do projektu uchwały, który przedstawiła 

Pani Skarbnik przegłosować metodą tradycyjną, tj. poprzez podniesienie ręki. 

 

Przewodniczący poinformował, że autopoprawka została przyjęta 10 głosami „za”. 

 

Skarbnik - przedstawiony projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej w takiej wersji w jakiej 

Państwo otrzymali, otrzymał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. W wyniku 

dokonania zmian od roku 2022 gmina  musi sobie wyznaczyć wybór długości okresu średniej 

arytmetycznej stosowanej do wyliczenia reakcji określonej artykułem 243 ustawy o finansach, 

to jest artykuł mówiący o możliwości zadłużenia gminy. Wójt podjął takie zarządzenie nr 52 

ustaliliśmy to, co Państwo mieli też w projekcie prognozowanej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Wspominaliśmy, że gmina przyjmie ten okres siedmioletni, on jest bardziej 

elastyczny dla gminy Miedzichowo na przełomie, wiemy, że mamy Wieloletnią Prognozę 

Finansową opracowaną do roku 2040. On jest bardziej elastyczny, daje większe możliwości w 

przyszłości zaciągania zobowiązań wynikających z artykułu 243 ustawy o finansach, to 

weszło w życie, że od roku 2022 Rada Gminy powinna być poinformowana jakim 

wskaźnikiem możliwości bierze pod uwagę zadłużenie. Chodzi tu o uzupełnienie do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej roku 2022. 

 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania projektu uchwały z przyjętą 

autopoprawką, w wyniku którego uchwała została podjęta 10 głosami „za” i zarejestrowana 

pod Nr XXVIII/270/2021 – załącznik nr 15. 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie uchwały budżetowej na 

2022 rok. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz i o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 
 

Przedstawiony uchwały budżetowej zakładał, że planowane wydatki skalkulowane na rok 

2022 będą w kwocie 20.630.811,00 złotych, z tego dochody bieżące stanowią kwotę 

20.610.281,00 złotych, natomiast dochody majątkowe to kwota 20.530.000,00 złotych. 
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W budżecie po stronie dochodów w tej kwocie 20.610.281,00 złotych stanowią dotacje na 

zadania zlecone kwotę 2.995.529,00 złotych, jeżeli to porównując jest tu spadek gdzieś około 

3 milionów złotych z uwagi na to, wiemy że przepisy finansowania świadczeń 500 plus od 

przepraszam od miesiąca stycznia, przechodzą już do ZUS, natomiast wszelkie te sprawy, 

które gmina prowadziła, wnioski teraz mają świadczeniobiorcy przyznane do miesiąca 

kwietnia, a od miesiąca maja wszystko już będzie składanie w ZUS-ie. Już Urząd 

Wojewódzki przekazywał gminom mniejsze kwoty na realizację tego zadania. Ustala się 

dochody z tytułu realizacji zadań to jest otrzymywanych, te, które realizuje gmina dla Urzędu 

Wojewódzkiego, to jest kwota 51.000,00 złotych. Są to środki z tytułu częściowej odpłatności 

za ściągnięte należności z tytułu funduszu alimentacyjnego, później dochody i to jest w 

ramach umów i porozumień, to kwota 38.000,00 złotych. Są to środki otrzymane na realizację 

na przykład: to jest w szczególności u nas jest za odpłatność za inne dzieci przebywające w 

naszym przedszkolu. Tak się przedstawia strona dochodowa, która szczegółowo została 

Państwu przedstawiona.  

Natomiast jak już wspomniałam planowana kwota wydatków była to kwota 20.619.953,08 

złotych, w wyniku wprowadzonej autopoprawki zwiększającej wydatki, jak Państwu 

wspomniałam na te trzy zadania ogólnie kwota o 657.300,00 złotych, w wyniku czego 

planowane na rok 2022 wydatki będą stanowiły w budżecie kwotę 21.277.253,08 złotych. Z 

tego to wydatki bieżące będą stanowić kwotę 20.553.413,19 złotych, natomiast wydatki tutaj 

się dzielą te bieżące na wydatki jednostek samorządu terytorialnego to kwota 15.122.206,19 

złotych z tej kwoty na wynagrodzenia w budżecie naszego całego i składki od nich naliczone 

to kwota 8.634.421,00 złotych i pozostała kwota to jest na realizację statutowych zadań 

gminy, to kwota 6.487.785,19 złotych. W budżecie dotacje na zadania bieżące to kwota 

1.717.200,00 złotych to jest największym wydatkiem dotacja dla przedszkola "Tęczowa 

Kraina", wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych to kwota 3.634.007,00 złotych, 

obsługa długu, odsetki, kwota 80.000,00 złotych i jak już wspomniałam Państwu, tak samo po 

stronie dochodów i kwota dotacji na realizację zadań zleconych to kwota 2.995.529,00 

złotych. Wydatki majątkowe, wprowadzając zadanie, jak już wspomniałam, będą stanowiły 

kwotę w budżecie 723.839,89 złotych, wydatki realizowane w ramach funduszu sołeckiego w 

budżecie stanowią kwotę 316.448,08 złotych, to też wynika z ustawy o funduszu sołeckim. 

Tutaj jest naliczane od mieszkańca, to będzie dwa lata poprzedzające wykonanie budżetu 

danej jednostki. W wyniku teraz wprowadzonych tych zmian budżet nasz zamknie się 

deficytem w kwocie 646.442,08 złotych, zostanie on sfinansowany z wolnych środków. Jest 

tutaj kwota, tak można powiedzieć znaczona, kwota, którą wprowadzamy autopoprawką, 

żeby można realizować zadanie, jakim jest wodociąg to jest kwota 560.000,00 złotych, ona 

jest znaczona, bo to dostaliśmy z funduszu rozwoju ETL inwestycji, to jest to, co pozostała 

nie wydatkowana w roku 2021, w wyniku tego też określa się łączną planowaną kwotę 

przychodów w kwocie 896.442,08 złotych, tu Państwo mieli kwoty mniejsze, ja tutaj 

przedstawiłam i wydrukowałam na czerwono, żeby było Państwu łatwiej o zwiększone. 

Ogólnie budżet po stronie, to co Państwo dostali, został zwiększony jak już wspomniałam o 

kwotę 657.300,00 złotych. Rozchody nie uległy zmianie i stanowią kwotę 250.000,00 złotych, 

to jest spłata naszych należnych obligacji. W wyniku wprowadzonych zmian też zwiększył się 

plan Gminnego Zakładu Komunalnego o kwotę ogólnie 560.000,00 złotych i on będzie 

wynosił: przychody gminnego zakładu będą stanowiły kwotę 1.932.252,00 złote, ale one nie 

są, bo ktoś mi kiedyś dał pytanie, czy te wydatki są też planowane? To co zakład planuje 

sobie w realizacji, tutaj jest tylko dotacja w wysokości 560.000,00 złotych na realizację 

zadania inwestycyjnego i automatycznie koszty gminnego zakładu będą stanowiły po tej 

zmianie kwotę 1.946.833,00 złote. I tutaj dołożono wiadomo, że środki na realizację zadania 

pochodzą z rządowego programu inwestycji lokalnych, dołożono jako załącznik nr 11 do 

przedstawionego Państwu projektu uchwały budżetowej paragraf 12 zmienił treść na 

podstawie uwag, jakie otrzymaliśmy z Regionalnej Izby Obrachunkowej nie zostały 



10 
 

wyodrębnione osobno wydatki z zezwoleń na alkohol, po stronie dochodów nie 

wyodrębniono na sprzedaż napojów alkoholowych i napojów w obrocie hurtowym. Te dwie 

kwoty musiały być wyodrębnione. Mieliśmy to ogólnie w że ustala się dochody w wysokości 

60.000,00 i wydatki 60.000,00 złotych, no była tu sugestia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

że musi być w paragrafie to wyszczególnione. Dokonałam tylko jeszcze autopoprawki w 

projekcie Państwa związanym upoważnienia Wójta. Wiadomo, że coraz więcej wpływa tych 

środków z zewnątrz do dyspozycji, do dokonywania zmian, to jest punkt 4 wprowadziłam: 

upoważnia się Wójta do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków związanych ze 

zmianą kwot lub uzyskaniem płatności przekazywanych z budżetu środków europejskich, o 

ile te zmiany nie pogorszą budżetu. To jest to, że różne środki przychodzą na koniec nie 

mamy już możliwości zwołania sesji, żeby Wójt mógł zarządzeniem wprowadzać te środki, 

ale to nie powoduje deficytu. Wójt ma prawo tylko wprowadzić takie środki po stronie 

dochodów i wydatków i może wprowadzić płatności do budżetu te, które wynikają z rozliczeń 

jakiś zadań. Tak się przedstawia już przedstawiona z autopoprawkami, które przedstawiłam 

Państwu na komisjach projekt uchwały budżetowej 2022 rok. Jest to budżet można określić 

budżet na realizację zadań. To, co wynika z ustawy, to co nakłada nam budżet. Mamy 

uchwały podatkowe, mamy uchwały wszystkie, które realizujemy. Wiadomo, że też mamy 

umowy pozawierane z pracodawcami. Tu duży wpływ właśnie Państwu podkreśliłam, że jest 

duży wzrost wynagrodzeń, ale to nie jest uzależnione od nas. Jest to uzależnione przepisami, 

które nakazuje nam ustawodawca z góry. Budżet obejmuje wszystkie zadania wynikające z 

ustawy o finansach publicznych. Nie wiadomo, co nam przyniesie nowy rok. Nie wiadomo. 

W budżecie zaplanowane są podstawowe wydatki, jakim są dzisiaj energia, opał na podstawie 

150 procent troszeczkę do wykonania roku 2021, a wiemy sami prywatnie jak to się będzie 

kształtowało. Napomnę, że tutaj nie są ujęte, bo nie mamy żadnych promes, żadnych jeszcze 

podpisanych umów z tytułu Polskiego Ładu. Wiadomo, że mamy tam trzy ujęte zadania. 

Może być, że będą promesy podpisane, na razie to stanęło martwym punkcie w tej chwili, bo 

wiadomo, że procedurę przyznawania środków jest to wszystko realizowane przez Bank 

Gospodarstwa Krajowego. Prawdopodobnie są to środki szybko przyznane. Jeszcze nie 

jesteśmy wszyscy do tego w 100% przygotowani, dlatego ja nie wprowadzam tych środków. 

Dla mnie jest, jeżeli mam promesę, mam umowę, jest to środek się wydaje gwarantowany, 

który można w budżecie ująć. Tak jak na ostatniej sesji powiedziałam, w rozliczeniu będą te 

dwa zadania jakim były te zwiększone środki na wodociągi, kanalizację, bo tu był obowiązek, 

bo my te środki już dostaliśmy. Je trzeba było w budżet przyjąć roku 2021. Możemy mieć 

nadwyżkę pięć milionów, ale z tego tak zwane będą środki znaczone już te, które już by 

wynikały z umów tak zwanych środków do realizacji zadań. Jak już wspomniałam, na pewno 

będzie samochód strażacki, na pewno będą te dwa zadania i podkreślam, że budżet do roku 

2022 nie zawiera tych zadań wynikających z inwestycji z Polskiego Ładu. Wiem, że różnie 

gminy to przyjmowały. My powiedzieliśmy, nie mamy potwierdzenia, na razie nie 

przyjmujemy. To są te zwane środki znaczone. 

Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła opinię pozytywną na projekcie budżetu. Tylko 

uwagą było to, że nie zostały wyodrębnione środki i nie wykazano właśnie kwoty tej za tak 

zwane małpki, że to powinno być wyszczególnione w uchwale budżetowej, że to są środki w 

programie Komisji Alkoholowej przyjęte, ale w uchwale budżetowej nie były wyodrębnione, 

były ogólnie zezwoleniami na sprzedaż, dlatego to tylko jest taka uwaga. 

 

Radny R. Stasiak – chciałem zapytać o to co zrobiła Izba Obrachunkowa, a mianowicie 

rozdzielenie tej kwoty związanej z tym alkoholem i tam było rozdzielenie na sprzedaż 

detaliczną i osobno na sprzedaż hurtową. Gdzie u nas w gminie jest sprzedaż hurtowa?  
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Skarbnik – w naszej gminie nie ma sprzedaży hurtowej, a te środki, które otrzymujemy w 

ramach opłaty za tzw. małpki, mogą zostać przeznaczone tylko na przeciwdziałanie 

alkoholizmowi, nie mogą być przeznaczone na narkomanię. 

 

Wójt - to nawiązanie do tego, co Pani Skarbnik już przedstawiała, bo tutaj oczywiście, 

jesteśmy zainteresowani tym, co w tym przyszłym budżecie będzie, jeżeli chodzi o realizację 

tych naszych działań z wielką dozą ostrożności. Oczywiście Pani Skarbnik tak do tego 

podchodzi i my chylimy czoła, bo tutaj myślimy o osiedlu Leśnym w Bolewicach, całe 

osiedle Leśne. Stąd te rozmowy z Panem Nadleśniczym, żeby doprowadzić do tych inwestycji 

i zrealizować to osiedle w Miedzichowie też, spotkaliśmy się z panią projektantką, jeżeli 

chodzi o drogi, żeby też zamknąć to osiedle i już do tego nie wracać. Dalej te środki na 

Jabłonkę Starą, gdzie będzie modernizacja całej świetlicy wraz tą platformą dla osób 

niepełnosprawnych. Te pieniądze, które otrzymaliśmy na wodociąg, tutaj planowaliśmy i 

Szklarkę Trzcielską i w Bolewicach Leśna doprowadzenie do terenu, gdzie jest miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego kanalizację. Tu myślimy o Miedzichowie i 

podłączenie drugiej części Miedzichowa do istniejącej już kanalizacji oraz Bolewice też ulica 

Świebodzińska, dalej tu już mówiliśmy o Bolewicach i wnętrze świetlicy wiejskiej już 

imienia Ludwika Paprzyckiego, tablica jest przytwierdzona, Państwo pamiętacie, 

przyjmowaliśmy stosowną uchwałę. Planujemy cały czas i będziemy wnioskować o szkołę w 

Miedzichowie na termomodernizacją, ale trzeba przygotować dokumentację, audyt no i 

oczywiście zakup samochodu dla OSP Miedzichowo. Proszę zwrócić uwagę, tych inwestycji 

tych działań jest bardzo dużo. Nie mówię o miękkich, to są takie wielkie inwestycje, które są 

widoczne. Część oczywiście zniknie pod ziemią, ale  są widoczne i znacząco wpływają na 

rozwój całej gminy, więc jest to budżet tutaj sobie powiedzieliśmy ambitny. Jeżeli go 

zrealizujemy, to rzeczywiście będzie bardzo dużo. Już nie wspominałem o drogach, budowie 

dróg z tytułu dofinansowania dojazdu do pól, gruntów rolnych. O tym nie mówiłem, tak, o 

tych pieniądzach, które z wojewódzkiego funduszu możemy pozyskać, będziemy pozyskiwać 

z różnych źródeł, ale to robimy cały czas. Także również cieszę się, że ten projekt został 

zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową bardzo pozytywnie, praktycznie bez 

uwagi. 

 

Przewodniczący zaproponował, ażeby autopoprawkę do projektu uchwały, który przedstawiła 

Pani Skarbnik przegłosować metodą tradycyjną, tj. poprzez podniesienie ręki. 

 

Przewodniczący poinformował, że autopoprawka została przyjęta 10 głosami „za”. 

 

W związkiem z brakiem dalszych pytań przystąpiono do głosowania projektu uchwały z 

przyjętą autopoprawką, w wyniku którego uchwała została podjęta 10 głosami „za” i 

zarejestrowana pod Nr XXVIII/271/2021 – załącznik nr 16. 

 

Przewodniczący pogratulował Wójtowi przyjęcia budżetu na 2022 rok i życzył, ażeby 

przyszły rok był również owocny jeżeli chodzi o inwestycje. 

 

Wójt podziękował za zaufanie Wysokiej Radzie, jak również pracownikom urzędu za 

zaangażowanie i dobrą współpracę. 

 

Ad. 16. Bieżące sprawy rady. 

 

Przewodniczący przypomniał Radnym o zgłaszaniu nieobecności na obradach komisji i sesji. 
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Radny R. Poturnicki – odniósł się do potrzeby remontu sali OSP jak i korytarza. Nadmienił 

również, że jedni używają nazwy sala wiejska, inni remiza, a wg statutu jest to remiza. Ten 

budynek jest udostępniony do użytku OSP. Strażacy nie zgadzają się, aby była to sala 

wiejska. 

 

Wójt – jeżeli tylko będą pierwsze wolne środki to przymierzamy się do remontu świetlicy, 

jeżeli chodzi o statut świetlicy to kwestia interpretacji, musimy to wyjaśnić. 

 

Radny K. Kowalczyk – nadmienił, że mówi się o świetlicach, a sołectwo Stary Folwark nie 

ma żadnych szans, żeby w ogóle mieć świetlicę. Mieszkańców przybywa i nie ma gdzie się 

spotykać. 

 

Radny R. Stasiak – wyraził pozytywną opinię na temat działania administracji gminnej. 

 

Przewodniczący zapytał Wójta o dwa tematy, a mianowicie o ścieżkę rowerową, która ma 

biec od Lwówka do Trzciela i inwestycję DINO w Bolewicku. 

 

Wójt - jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową, po naszym ostatnim spotkaniu w Generalnej 

Dyrekcji w oddziale poznańskim, mamy zapewnienia, że w przyszłym roku inwestycja ruszy. 

Kiedy zostanie to uruchomione? Czy to będzie w połowie roku, czy z początkiem, trudno nam 

powiedzieć, sami nie byli w stanie odpowiedzieć na to pytanie, bo procedury i ta specustawa 

po prostu jest wprowadzana w życie. U nas wiemy, że było bardzo burzliwe spotkanie, jeżeli 

chodzi o Bolewice dotyczące 100 metrów i z tego, co się dowiedzieliśmy, jeszcze mają być 

jakieś spotkania z mieszkańcami, ale organizowane przez Generalną Dyrekcję, żeby 

wyjaśniać pewne działania. Jeżeli chodzi o centrum logistyczne cały czas sprawa się toczy i 

jeżeli chodzi o zjazd, koordynator, z którym się kontaktujemy z ramienia Dino, stwierdził, że 

już są w porozumieniu z Generalną Dyrekcją, jeżeli chodzi o zjazd i ta droga wewnętrzna też 

jest projektowana. Praktycznie wszystko się toczy. Przedstawiciele Dino informowali nas, że 

ta inwestycja miała być zakończona w 2023 bodajże grudzień. 

 

Radny R. Stasiak – zapytał o drogę na os. Leśnym w Bolewicach, czy rozmowy z 

Nadleśnictwem są już sfinalizowane i kiedy remont tej drogi ruszy? 

 

Wójt – podjęliśmy pewne działania, żeby uwzględnić w projekcie i żeby Nadleśnictwo po 

prostu przekazało nam w użytkowanie, dzierżawę i wtedy moglibyśmy włączyć to do całej 

inwestycji, taki wniosek został złożony do Nadleśnictwa, więc czekamy, to pójdzie do 

regionalnej jutro, więc będziemy czekać na odpowiedź z regionalnej i wtedy byśmy 

uwzględnili to przy już ogłoszeniu przetargu, całość. Termin wejścia ewentualnie na budowę, 

trudno powiedzieć teraz, nie będziemy na razie terminów tutaj wskazywać, chcemy to 

przyszłym roku zrealizować. 

 

 

Ad.17. Wolne wnioski i informacje. 

Brak. 

 

Ad.18. Odpowiedzi na interpelacje. 
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Przewodniczący poinformował, że z uwagi na brak interpelacji przechodzi do realizacji 

punktu następnego porządku obrad. 

 

Ad.19. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady Pan T. Kolecki stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamyka obrady XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo o godz. 13.41. 

 

Protokołowała: J. Agaciak 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Tadeusz Kolecki 

 

 

 

 


